
Folketingets Sundhedsudvalg

Dato: 8. april 2011

Under henvisning til Folketingets Sundhedsudvalg brev af 3. marts 

2011 følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 

511 (SUU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 511:

”Under samrådet om stofmisbrugsbehandling den 23. februar 2011 (sam-

rådsspørgsmål AD og AE) oplyste ministeren, at der bruges flere penge på 

døgnbehandling af stofmisbrugere i kommunen, men ifølge Danris databa-

sen går det den modsatte vej, nemlig at færre modtager behandling i døgn-

regi (jf. SUU alm. del - bilag 199) Ministeren bedes forklare den manglende 

sammenhæng mellem tallene.”

Svar:

Under samrådet oplyste jeg, at samlet viser de kommunale regnskabstal, at 

kommunerne ikke har sparet på stofmisbrugsområdet. Fra 2007 til 2009 er 

der således sket en stigning fra 836 mio. kr. til 916 mio. kr. til behandling af

stofmisbrugere.

Jeg har således ikke oplyst, at der bruges flere penge på døgnbehandling af 

stofmisbrugere i kommunen. 

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på SUU Alm. del. nr. 500.
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